
‘Mijn houdbaarheidsdatum is al bijna een jaar overschreden, elke dag is een 
cadeau’ 
 

 

 
November vorig jaar. Tot die tijd had Carole De Coninck (70) volgens 
de artsen nog te leven. Nu, een klein jaar later, voelt ze zich beter dan 
ooit. ‘Ik heb tien minuten geweend op het toilet, daarna draaide ik de 
knop om: en nu is het aan mij.’ 
 

Joke Van Caesbroeck 
Maandag 18 september 2023  

 

‘Elk leven is een boek, met verschillende verhalen. Ik ben twee jaar geleden aan een nieuw 
hoofdstuk begonnen. Hoewel ik me na het slechtnieuwsgesprek bij de oncoloog plots erg bewust 
werd van mijn eindigheid, is dat toch een heel positief verhaal geworden. Ik heb mijn leven 
omgegooid en sta er nu totaal anders in. Met een grotere dankbaarheid, en veel meer 
vertrekkend vanuit wat ik zelf wil. Zoekend zelfs naar wie ik nu echt ben.’ 

‘Ik ben mijn hele leven heel zorgend geweest, maar sloeg daar wat in door. Ik cijferde mezelf weg. 
Telkens vertrok ik vanuit de vraag hoe ik mensen kon helpen, kon bijstaan, kon ontlasten. Ik heb 
daar absoluut geen spijt van, het was de aard van het beestje, maar toen ik hoorde dat ik niet lang 
meer te leven had, maakte ik onmiddellijk de klik: en nu is het aan mij.’ 



Zorgen voor de carrosserie 

‘Ik kwam op de spoeddienst terecht met klachten van kortademigheid. Ik dacht dat ik covid had 
opgelopen, maar na verder onderzoek bleken er bloedklonters in mijn longen te zitten. Op 
dezelfde beelden was eierstokkanker te zien, met uitzaaiingen. Een toevalsvondst dus. Na die 
mededeling huilde ik, daarna voelde ik me opgelucht dat het mij overkwam, en niet mijn kinderen 
of kleinkinderen, die nog een heel leven voor zich hebben.’ 

‘Ik onderging een operatie. Ik kreeg chemotherapie, maar ik bleek aan alle vormen allergisch, ik 
ging ervan in shock. Ze hebben me nog een experimentele studie voorgesteld, maar er waren te 
veel nevenverschijnselen en ik kreeg geen enkele garantie op levensverlenging. De vooruitzichten 
waren slecht, maar ik ging resoluut voor kwaliteit, niet voor kwantiteit.’ 

‘Men zei me dat ik wellicht nog te leven had tot november 2022. Ik ben dus al bijna een jaar mijn 
eigen prognose aan het overleven (lacht). Ik ben ervan overtuigd dat dat te maken heeft met mijn 
eigen instelling, positief en vol levenslust. Geen haar op mijn hoofd dacht eraan om depressief in 
de zetel te gaan liggen, ik wilde léven. Alle klassieke stadia die een mens volgens het boekje door 
moet, van ontkenning tot woede, sloeg ik over. Ik dacht: hier heb ik geen tijd voor en al zeker 
geen goesting in. Ik wilde de weinige tijd die ik nog had, niet spenderen aan gesprekken met 
psychologen of lotgenoten, ik wilde er zélf nog alles uithalen wat ik kon. Rechtstreeks naar de 
laatste fase dus: de aanvaarding.’ 

‘Ik stond plots letterlijk aan de andere kant dan die die ik gewoon was. Voor ik het onderwijs in 
ging, ben ik jarenlang vroedvrouw en verpleegkundige geweest. Ineens lag ik zelf in dat bed, 
werd er voor mij gezorgd. Dat voelde vreemd, maar op een mooie manier. Ik heb mezelf als 
patiënt van in het begin losgekoppeld van wie ik ben als mens. Tegen de oncologe zei ik: mijn 
aandoening laat ik hier achter, ik heb het volste vertrouwen in het team, maar zelf zorg ik voor de 
carrosserie en de betaling van de facturen. Dat vond ze helemaal oké (lacht).’ 

 

Humor 

‘Mijn echtgenoot overleed vijf jaar geleden. Ook hij was een enorme levensgenieter en humorist. 
Hij is verdronken in het zwembad, in een wellnesscentrum, vermoedelijk na hartfalen. Dat was 
een enorme klap, maar ik vond er troost in dat hij ons verliet op de plaats waar hij het meest 
genoot: rust, sauna en water. Hij zou het zelf zo gewild hebben. Geen aftakeling, geen 
afhankelijkheid. Het was goed zo.’ 

‘Toen ik ziek werd, hadden mijn zoon en ik het moeilijk om elkaar te vinden in die nieuwe situatie. 
We hebben daaraan gewerkt en elkaar gevonden in een hartelijke, liefdevolle band, met veel 
ruimte voor humor. Humor verheft immers situaties van het emotionele naar het rationele, 
waardoor alles lichter wordt. We brachten vier dagen door in Wenen, een ultiem moeder-
zoonmoment. Onvergetelijk. We hebben genoten en veel gelachen.’ 

‘Omdat ik niet meer behandeld word, en dus ook niet ziek ben van allerlei therapieën, voel ik me 
eigenlijk heel goed. Mijn dagen zitten gevuld, maar enkel met dingen waar ik zelf zin in heb. 
Qualitytime met mijn twee kleinkinderen, twee jongens van vier en zeven jaar. Genieten van 
cultuur, natuur, deugddoende ontmoetingen, het verenigingsleven, vrijwilligerswerk in de Oxfam 
Bookshop, positieve banden en alles wat mooi en goed is.’ 



‘Soms denk ik: ben ik nu plots heel egoïstisch geworden? Maar de waarheid is dat ik mezelf in mijn 
leven voor de diagnose vaak tekortdeed. Ik nam heel vaak de lasten van anderen op mijn 
schouders, waardoor ik mezelf vaak vergat. Toch was ik altijd heel tevreden, dat besef is er pas 
gekomen toen ik mijn eigen einde in de ogen moest kijken.’ 

 

Positieve intelligentie 

‘Om de twee maanden krijg ik bloedcontrole. De kankerwaarden bleven het jongste jaar stabiel, 
maar dat kan elk moment veranderen. Het blijft dus een spannend traject, met intens geluk en 
dankbaarheid als het resultaat geruststellend blijkt. Dan denk ik meteen weer aan volgende 
projecten, bijvoorbeeld enkele dagen weggaan, de keuken schilderen of een nieuwe hobby.’ 

‘Ik denk eraan om nog lezingen te geven over het PQ, het positiviteitsquotiënt. Positieve 
intelligentie, dus. Dat is naast het beter gekende EQ en IQ ook iets wat belangrijk is in je 
levenshouding. Het gaat om de mate waarin en de manier waarop iemand omgaat met 
hindernissen. Bij de helft van de bevolking is dat een aangeboren talent, maar het goede nieuws is 
dat anderen het kunnen aanleren. Toen ik daarover las, herkende ik zoveel van mezelf. Het gaat 
om de essentie van het leven: je hebt geen controle over wat je overkomt, maar de manier 
waarop je ermee omgaat kan wel een wereld van verschil maken. Ook het boek Opruimen voor je 
doodgaat, over overboordgooien wat je leven belast, heeft me geïnspireerd en gesteund in die 
levensvisie. Net als Ode aan de verwondering van Caroline Pauwels.’ 

‘Echt vooruit denken kan ik natuurlijk niet. Ik leef van dag tot dag. Soms word ik ook heel 
praktisch met de neus op de feiten gedrukt. Onlangs nog kreeg ik de vraag of ik mijn abonnement 
van het Davidsfonds wilde verlengen. Dat ging om het jaar 2024. Maanden vooruit plannen is 
emotioneel moeilijk en doe ik dus niet.’ 

‘Bij eierstokkanker is het zo dat je je heel lang goed kan voelen, maar op het eind snel achteruit 
kan gaan. Omdat ik die laatste fase niet wil meemaken, heb ik mijn levenseinde geregeld zodat ik 
zelf kan beslissen wanneer het doek valt.’ 

‘Ook mijn eigen uitvaart heb ik volledig geregeld. Ik wilde enerzijds mijn geliefden daar niet mee 
belasten – daar is die zorgende ik weer! – maar anderzijds heb ik ook gewoon graag de touwtjes 
in handen (lacht). Laat me maar zelf mijn afscheid regisseren.’ 

‘Net daarom wil ik ook niet opgebaard worden. De maquillage, het kapsel: als ik het niet zelf kan 
doen, laat het dan maar zo. Mensen mogen me herinneren zoals ik echt was.’ 

‘Ik heb geen idee hoe lang ik nog heb. Maar eigenlijk geldt dat voor iedereen, niemand kan met 
absolute zekerheid zeggen dat hij morgen nog zal leven. Mijn houdbaarheidsdatum is al bijna een 
jaar overschreden. Ik ben me er heel bewust van dat ik in extra time aan het leven ben. Dat maakt 
dat ik elke dag zie als een geweldig cadeau. Eentje om de ene dag gulzig te verorberen en de 
andere dag voorzichtig te degusteren.’ 

 


